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Η σύνοδος στην Κο-
πεγχάγη ήταν η πλή-
ρης απογοήτευση,
αφού αποδείχθηκε
κατώτερη των περι-
στάσεων. Έτσι ο

πήχης για
τις νέες
διαπραγ-
ματεύσεις
στο Καν-
κούν είναι
πιο χα-
μηλά.
Δεν απο-
κλείεται
να…ed

ito
ria

l
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To
 θέ

μαΓιατί πολλοί 

ανθρώπινοι 

πολιτισμοί 

επιλέγουν οδούς 

οικολογικού 

μαρασμού και 

τελικά, 

αυτοκαταστροφής;

Γιατί δεν 

μαθαίνουμε από τα

οικολογικά 

παθήματα της 

ιστορίας μας; Είναι

τελικά η ασέβεια

προς το φυσικό 

περιβάλλον 

καταστροφικό 

ατόπημα μόνο του

«δικού μας» 

δυτικού πολιτισμού;

Ή μήπως διαχρο-

νική αμαρτία μιας

ανθρωπότητας που

με σταθερά 

βήματα αλλοιώνει

τη φυσική σχέση

της με τον 

περιβάλλοντα

κόσμο και 

απομακρύνεται από

τις άλλες μορφές

ζωής; 

Σ
το πολύ δυνατό και πάντα επίκαιρο

έργο του «Κατάρρευση: Πώς οι

κοινωνίες επιλέγουν να αποτύχουν

ή να επιτύχουν», ο αμερικανός γεωγράφος

Τζάρεντ Ντάϊμοντ μας

δείχνει πόσο εύκολα η

ανθρωπότητα αγνοεί τα

οικολογικά σημάδια

μιας πορείας προς την

ολοκληρωτική κατάρ-

ρευση. Συχνά στο από-

γειο της δύναμης και του

πλούτου, οι πολιτισμοί

επηρμένοι από τη δόξα

και θεωρώντας δεδο-

μένη την παντοτινή

αφθονία, δίνουν τελει-

ωτικό χτύπημα στα οικο-

συστήματα και τους

φυσικούς πόρους. Όταν

πλέον η καταστροφή γίνει αντιληπτή, συνή-

θως είναι πολύ αργά.

Όπως σωστά διαπιστώνει ο Ντάϊμοντ, οι

«παλιοί» δεν είχαν πάντα τη δυνατότητα να

διαγνώσουν τα στραβοπατήματα και τη σο-

βαρότητά τους. Χαρακτηριστικά λέει πως ο

κάτοικος του Νησιού του Πάσχα που έκοψε

το τελευταίο δέντρο, πιθανώς να μην ήταν

σε θέση να δει τη συνολική εικόνα ενός νη-

σιού που με αργούς αλλά σταθερούς ρυθ-

μούς οδηγήθηκε σε

πλήρη αποδάσωση. Οι

μεγάλοι δηλαδή πολιτι-

σμοί της ιστορίας που

οδηγήθηκαν σε οικο-

λογική αυτοκτονία αδυ-

νατούσαν να συνθέσουν

το παζλ της επερχόμε-

νης κατάρρευσης.

Σήμερα, τα πράγματα

είναι διαφορετικά. Ο

σύγχρονος δικός μας

πολιτισμός και η δική

μας κοινωνία προχωράει

με μια σημαντική επιστη-

μονική και τεχνολογική

προίκα που επιτρέπει σε μεγάλο βαθμό την

πρόβλεψη, την περιβαλλοντική εκτίμηση και

τη σύνθεση του περιβαλλοντικού αντίκτυπου

σε μια συνολική εικόνα. Και όμως, ενώ όλοι

βλέπουμε μπροστά μας την πορεία προς τον

οικολογικό γκρεμό, αλλά στην καλύτερη πε-

ΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ

Περιβάλλον και 
Πολιτισμός

H Υπουργός Περιβάλλοντος Ενέρ-

γειας και Κλιματικής Αλλαγής Tίνα

Μπιρμπίλη
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μα
ρίπτωση κάνουμε κύκλους που δεν μας

φέρνουν σε πορεία βιωσιμότητας. 

Με κινητήριο μοχλό την αυξημένη και συ-

νεχώς ισχυροποιούμενη κοινωνική γνώση

και εγρήγορση, με εργαλεία που μας δίνει

η επιστήμη και η τεχνολογική καινοτομία,

αλλά και με δυνατές ακόμα τις αντιστάσεις

ενός παγκόσμιου οικονομικού και πολιτικού

συστήματος που έχει αποδειχθεί περιβαλ-

λοντικά ζημιογόνο, γινόμαστε συνεχώς μάρ-

τυρες «μαχών» μεταξύ αντίρροπων

δυνάμεων. Χαρακτηριστική ήταν η αγωνιώ-

δης διαπραγμάτευση για το κλίμα που ξεκί-

νησε πέρυσι τέτοιες μέρες στην Κοπεγχάγη.

Δυστυχώς, το αποτέλεσμα ήταν αποκαρδιω-

τικό, καθώς παρά τις ακλόνητες πλέον επι-

στημονικές και πολιτικο-οικονομικές

αναλύσεις για τη σοβαρότητα της κλιματικής

αλλαγής, η διεθνής κοινότητα δείλιασε να

κάνει την απαραίτητη γενναία στροφή σε

τροχιά «πράσινης ανάπτυξης». Και ο πήχης

για τις φετινές διαπραγματεύσεις στο Καν-

κούν είναι χαμηλότερος. Τα αποτελέσματα

όμως της πρόσφατης διάσκεψης για τη βιο-

ποικιλότητα που ολοκληρώθηκε στη Ναγκό-

για είναι ενθαρρυντικά.

Η έκδοση της Ελληνικής Εταιρείας Περι-

βάλλοντος και Πολιτισμού, απεικονίζει μια

από τις ευτυχώς πολλές σοβαρές προσπά-

θειες για προσδιορισμό εκείνων των εργα-

λείων και της οδού προς μια πράσινη

ανάπτυξη.

Από τη σημαντική αυτή συλλογή κειμένων

και απόψεων, θα μου επιτρέψετε να σταθώ

σε κάποιες από τις, όπως πάντα, αιχμηρές

παρεμβάσεις δυο κορυφαίων ιστορικών

προσωπικοτήτων του ελληνικού περιβαλ-

λοντικού κινήματος. Δυο οραματιστών μιας

εφικτής πολιτικής στροφής προς την αειφο-

ρία. Του Μιχάλη Παπαγιαννάκη και του

Γιώργου Παπαδημητρίου, που δυστυχώς

έφυγαν πολύ νωρίς και θα είχαν πολλά πο-

λύτιμα να πουν και να δώσουν σήμερα.

Μας λέει σε κάποιο σημείο λοιπόν ο Παπα-

γιαννάκης:

«…οι δύσκολες απαντήσεις που απαιτούνται

απέναντι στις προκλήσεις της κλιματικής αλ-

λαγής αλλά και εκείνες που προκύπτουν από

το ‘πρόγραμμα’ αντιμετώπισής της δεν βρί-

σκουν εύκολα κοινωνικά και πολιτικά στηρίγ-

ματα, πολύ λιγότερα μάλιστα όταν

αναλογίζονται πολλοί το ‘κόστος’, οικονομικό

και κοινωνικό, των απαιτούμενων αλλαγών.»

Και καταλήγει εμφατικά:

«Στην πραγματικότητα, το ζητούμενο είναι

πρόβλημα πολιτικής και μάλιστα μόνο σε

δημοκρατικό πλαίσιο, με νέες συναινέσεις

και νέα οράματα, με ανάδειξη νέου και

νέων πολιτικών υποκειμένων που να εγγρά-

φονται στις πραγματικές συντεταγμένες της

νέας κατάστασης, που να βρίσκονται δη-

λαδή σε κλίμακα αντίστοιχη με εκείνη των

ουσιαστικών προβλημάτων σε παγκόσμιο

επίπεδο».

Και ο Γιώργος Παπαδημητρίου, τονίζει την

αναγκαιότητα για ολοκληρωμένη και συντο-

νισμένη πολιτική παρέμβαση, τόσο σε νο-

μοθετικό, όσο και σε προγραμματικό

επίπεδο:

«…το κανονιστικό πρέπει να συνυπάρχει

λειτουργικά με το επιχειρησιακό πρότυπο,

ώστε η εφαρμογή των κανόνων να μη με-

τεωρίζεται επί μακρόν». «Η προστασία του

περιβάλλοντος και η αειφόρος ανάπτυξη

πρέπει να αποτελούν πρωταρχικό μέλημα

της Πολιτείας…. Δεν υπάρχει αμφιβολία

ότι το μεγάλο χάσμα μεταξύ κανόνων και

εφαρμογής τους οφείλεται στις αδυναμίες

του πολιτικού και του διοικητικού συστή-

ματός μας».

Αυτές τις επισημάνσεις τις κρατώ ως πολύ-

τιμη παρακαταθήκη για τη δύσκολη δουλειά

μας σε ένα υπουργείο που αποτελεί κόμβο

στον προσανατολισμό της χώρας προς μια

πράσινη ανάκαμψη και ανάπτυξη.

Προκειμένου να ξεκινήσουμε με σίγουρα

βήματα την αντίστροφη μέτρηση προς την

πράσινη ανάπτυξη, δεν αρκούν κάποιες πα-

ρεμβάσεις σε κάποιους τομείς. Απαιτείται

συνολική στροφή του συνόλου των πολιτι-

κών της χώρας και των λειτουργιών της δη-

μόσιας διοίκησης και του ιδιωτικού τομέα.

Γιατί η πραγματική πρόκληση δεν αφορά

μόνο τη δημοσιονομική ανάκαμψη που πι-

στεύω πως με τον ένα ή άλλο τρόπο θα πε-

τύχουμε. Αφορά την περιβαλλοντική

σύγκλιση που είναι σήμερα περισσότερο

από ποτέ απαραίτητη για να μπει η χώρα σε

πραγματική τροχιά βιωσιμότητας. 

Προς αυτήν ακριβώς την κατεύθυνση, το συ-

νολικό δηλαδή περιβαλλοντικό προσανατο-

λισμό, δίνουμε αγώνα ως υπουργείο.

Αγώνα για να καλύψουμε πολιτική αδρά-

νεια δεκαετιών και ταυτόχρονα να αποδεί-

ξουμε ότι το μέλλον της χώρας δεν μπορεί

παρά να συμπορεύεται με την προστασία

του περιβάλλοντος. 

Το ζητούμενο δεν είναι απλές συνταγές περι-

βαλλοντικής ενσωμάτωσης σε αναπτυξιακές

πολιτικές που έχουν αποδειχθεί ξεπερασμέ-

νες και καταστροφικές. Το ζητούμενο είναι

ένα νέο οικολογικά εναρμονισμένο μοντέλο

οικονομικής και κοινωνικής προόδου. Σε τε-

λική ανάλυση, το ζητούμενο είναι ένας νέος

πολιτισμός που αναγνωρίζει εγγενή αξία στη

βιοποικιλότητα και τα οικοσυστήματα, τα τοπία

και ευρύτερα το φυσικό χώρο.

Σε αυτόν τον αγώνα έχουμε, τουλάχιστον

εμείς, ως νέο υπουργείο, ανοίξει όλα τα μέ-

τωπα, κατ’ αρχήν στο οριζόντιο επίπεδο της

σωστής εφαρμογής της νομοθεσίας, της ου-

σιαστικής διαβούλευσης, της περιβαλλοντι-

κής διαφάνειας και του πολιτικού

σχεδιασμού για το περιβάλλον. Κομβικής

σημασίας όμως τομές έχουμε επιτύχει και

σε πιο συγκεκριμένα πεδία των πολιτικών

για το περιβάλλον, την πολεοδομία-χωρο-

ταξία και την ενέργεια. Σε αυτόν τον αγώνα

ζητάμε συμμάχους από ολόκληρο το φάσμα

της ελληνικής κοινωνίας: την κοινωνία των

ενεργών πολιτών, τα κόμματα, τον επιχειρη-

ματικό κόσμο, τη δημόσια διοίκηση.

Ομιλία της Υπουργού ΠΕΚΑ Τίνας Μπιρμ-

πίλη στην παρουσίαση της έκδοσης «Περι-

βάλλον και Πολιτισμός», της Ελληνικής

Εταιρείας Περιβάλλοντος και Πολιτισμού,

την Τρίτη 30 Νοεμβρίου 2010

Speech by the Minister for the
Environment Energy & Cli-
mate Change Mme. Tina
Mpirmpili in the event of the
presentation of the publica-
tion “Environment and Cul-
ture” of the Hellenic Society
for the Environment and Cul-
ture, Tuesday November 10th
2010.
Why so many different human
cultures do chose ways of en-
vironmental decay and finally
self-destruction? Why don’t we
learn from the environmental
disasters that have occurred in
our history? Is it after all the
disrespect towards the natural
environment a disastrous mis-
take committed only by our
own “western civilization”? Or
is it perhaps a timeless sin of
a mankind that steadily dis-
torts its natural relation with
the surrounding world and is
drawing a distance from the
other forms of life?
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«Στην εποχή της μεγα-

λύτερης οικονομικής

κρίσης που γνώρισε ο

κόσμος από το κραχ

του 1929, είναι πολύ

σημαντικό να ενι-

σχύονται οικονομικά

και ηθικά οργανώσεις

που προωθούν την

κουλτούρα της ειρή-

νης, βάζοντας ακόμη

και αντίπαλα μέρη να

εργαστούν για ένα

υψηλότερο ιδανικό:

την προστασία του οι-

κοσυστήματος».

O
Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος Ενέργειας και Κλιματικής

Αλλαγής Νίκος Σηφουνάκης στο

χαιρετισμό που απηύθυνε στη διάρκεια της τε-

λετής απονομής του Διεθνούς Βραβείου Αρι-

στοτέλης Ωνάσης για την Προστασία του

Περιβάλλοντος στην οργάνωση Friends of the

Earth Middle Eas, που πραγματοποιήθηκε στο

Αμβούργο της Γερμανίας: «υπό αυτό το πρίσμα,

η συνεργασία του Ιδρύματος Ωνάση και της

Πόλης του Αμβούργου για να θεσμοθετήσουν

δράσεις που εμβαθύνουν την περιβαλλοντική

συνείδηση έχει μια ξεχωριστή δυναμική διε-

θνούς εμβέλειας. Το αποδεικνύει, άλλωστε, η

επιλογή τους να βραβεύσουν την οργάνωση

FoEME που πέτυχε την συναδέλφωση Ισραη-

λινών, Παλαιστινίων και Ιορδανών για την ανα-

ζήτηση λύσεων σε κοινά προβλήματα ύδατος».

Ευχήθηκε δε «το βραβείο αυτό να αποτελέσει

σημαντικό κίνητρο για περαιτέρω επέκταση του

τόσου σημαντικού έργου που επιτελείται σε μια

από τις πιο ευαίσθητες περιοχές του πλανήτη.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος

Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής ΠΕΚΑ

Νίκος Σηφουνάκης μετέβη ως επίσημος προ-

σκεκλημένος στο Αμβούργο, όπου πραγματο-

ποιήθηκε η σύσκεψη της Επιτροπής απονομής

του Διεθνούς Βραβείου «Αριστοτέλη Ωνάση για

την προστασία του Περιβάλλοντος» και η τελετή

απονομής. Ο Αναπληρω-

τής ΠΕΚΑ συμμετείχε

επίσης σε σύσκεψη που

πραγματοποιήθηκε στο

Δημαρχείο του Αμβούρ-

γου, όπου μετείχαν ο Δή-

μαρχος του Αμβούργου

C.Alhaus, ο Υπουργός

Περιβάλλοντος Γερμα-

νίας Norbert Rottgen, ο

Γερουσιαστής A.Hajduk,

οι βραβευόμενοι της ορ-

γάνωσης FoEME, κ.ά. Ο

κ. Σηφουνάκης παρέστη

στη συνέντευξη Τύπου της Επιτροπής απονομής

του Βραβείου και στη συνέχεια στην τελετή απο-

νομής του Διεθνούς Βραβείου Αριστοτέλης

Ωνάσης για την Προστασία του Περιβάλλοντος.

Να σημειωθεί ότι το διεθνές αυτό βραβείο απο-

νεμήθηκε φέτος στην οργάνωση Friends of the

Earth Middle East (FoEME Φίλοι της Γης της

Μέσης Ανατολής). Το βραβείο απονέμεται ανά

διετία σε πρόσωπα και φορείς που προσφέ-

ρουν εξαιρετικό έργο για την προστασία του πε-

ριβάλλοντος και την αειφόρο ανάπτυξη και

συνοδεύεται από χρηματικό έπαθλο 250.000

ευρώ. Επίσης, η πόλη του Αμβούργου (Πρά-

σινη Πρωτεύουσα της Ευρώπης για το 2011)

επιλέχθηκε για πρώτη φορά για να φιλοξενήσει

την τελετή λόγω της διεθνούς διάκρισης και

αναγνώρισής της στα θέματα ανάδειξης και

προστασίας του φυσικού και δομημένου περι-

βάλλοντος. Στην περιβαλλοντική οργάνωση

«Friends of the Earth Middle East» απονέμεται

το Διεθνές Βραβείο Αριστοτέλη Ωνάση για την

προστασία του περιβάλλοντος, όπως ανακοι-

νώθηκε χθες. Πρόκειται για

βραβείο που θεσπίστηκε τον

Μάιο του 2009, συνοδεύεται

από χρηματικό έπαθλο

ύψους 250.000 ευρώ και

απονέμεται ανά διετία σε

πρόσωπα ή φορείς που

προσφέρουν εξαιρετικό

έργο για την επίλυση προ-

βλημάτων προστασίας του

περιβάλλοντος και αειφορι-

κής ανάπτυξης. Από τον κα-

τάλογο των εν δυνάμει

υποψηφίων εξαιρούνται πο-

λιτικοί και κόμματα. Η FoEME είναι μια περι-

βαλλοντική οργάνωση της Μέσης Ανατολής

στην οποία συνεργάζονται επιτυχώς Ισραηλινοί,

Ιορδανοί και Παλαιστίνιοι για την προστασία

και τη διατήρηση του Ιορδάνη ποταμού. Στην

υλοποίηση του έργου της συμμετέχουν και συ-

νεργάζονται οι πληθυσμοί της περιοχής, γεγο-

νός που βέβαια έχει ιδιαίτερη σημασία. Όπως

τόνισε ο κ. Αντώνης Παπαδημητρίου, πρό-

εδρος του Κοινωφελούς Ιδρύματος Αλέξανδρος

Σ. Ωνάσης, κατά την παρουσίαση του βραβείου,

αναφερόμενος στην επιλογή της FoEME,

«πέραν του σημαντικού της περιβαλλοντικού

έργου, εμπλέκει ενεργά ανθρώπους διαφορετι-

κής εθνικής προέλευσης, προάγοντας έτσι την

ειρηνική συνύπαρξη και την αρμονική συνεργα-

σία για ένα κοινό σκοπό». Προκειμένου να κα-

ταρτιστεί ο κατάλογος των υποψηφίων, όπως

ανέφερε η γραμματέας του Δ.Σ. του Ιδρύματος

κ. Μαριάννα Μόσχου, 300 επιστολές απεστάλη-

σαν σε περιβαλλοντικές οργανώσεις, φορείς και

υπηρεσίες που σχετίζονται με το περιβάλλον.

ΤΟ ΒΡΑΒΕΙΟ Α. ΩΝΑΣΗ

Σε φίλους της Γης
στη Μ. Ανατολή

The Deputy Minister for the Environment Energy & Climate Change
Nikos Siphounakis at his address at the award ceremony of the Inter-
national Aristotelis Onasis Prize for the Protection of the Environment
that took place in Hamburg Germany underlined that “In the period of
the most severe financial crisis the world is facing since the 1929 crash,
the financial and moral support of organizations that promote the cul-
ture of peace is of paramount importance, these organizations even
bring opposing parties to work for a higher ideals, namely the protection
of the ecosystem”, the above prize was awarded to the organisation
Friends of the Earth Middle Eas.
The President of the Alexandros Onasis Foundation Mr. Antonis Pa-
padimitriou said during the presentation of the prize referring to the
choice of FoEME that “(the organization) besides its important work
regarding the environment, involves actively people of different national
origins generating thus the peaceful coexistence and harmonious co-
operation for the achievement of a common purpose”.

To
 κλ

ίμα

Ο Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος Ενέργειας και Κλιματικής Αλλα-

γής Νίκος Σηφουνάκης 
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«Η Ελλάδα έχει τη

μεγάλη ανάγκη να

μειώσει την 

κατανάλωση 

ενέργειας 

στα κτίρια, αλλά

και τη μεγάλη 

ευκαιρία αυτό να το

κάνει με καθαρό

όφελος για την

κοινωνία και την

οικονομία, 

προωθώντας 

ταυτόχρονα 

σημαντικές 

αναπτυξιακές 

λύσεις και μάλιστα

σε μία περίοδο 

κρίσης».

A
υτό είναι το βασικό μήνυμα του

Συμποσίου, που διοργάνωσε το

Συμβούλιο ΣΕΒ για τη Βιώσιμη

Ανάπτυξη στο Ίδρυμα Ευγενίδου, με θέμα:

«Ενεργειακά Αποδοτικά Κτίρια: Πρό-

κληση & Ευκαιρία για Βιώσιμη Ανά-

πτυξη» και το οποίο τελεί υπό την Αιγίδα του

Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και

Κλιματικής Αλλαγής (ΥΠΕΚΑ).

Όπως τονίσθηκε στο Συμπόσιο το θέμα της

μείωσης της κατανάλωσης της ενέργειας στα

κτίρια είναι σήμερα εξαιρετικής σημασίας

τόσο για την παγκόσμια όσο και για την Ελ-

ληνική Οικονομία, αρκεί να γίνει αντιληπτό

ότι έχει υπολογιστεί διεθνώς ότι τα κτίρια

αποτελούν το νούμερο ένα καταναλωτή της

τελικής ενέργειας, εκπέμποντας το 38% των

αερίων του θερμοκηπίου ποσοστό, δηλαδή,

μεγαλύτερο από αυτό των μεταφορών

(26%) και της βιομηχανίας (33%).

Ειδικά δε, για την Ελλάδα έχει υπολογιστεί

ότι τα κτίρια καταναλώνουν το 40% της τε-

λικής ενέργειας, συμβάλλοντας άμεσα ή έμ-

μεσα σε πολύ μεγάλο βαθμό στις εκπομπές

διοξειδίου του άνθρακα.

Καλωσορίζοντας στην έναρξη τους προσκε-

κλημένους, ο Πρόεδρος του Συμβουλίου

ΣΕΒ για τη Βιώσιμη Ανάπτυξη, κ. Ευθύμιος

Βιδάλης σημείωσε, ότι «οι δυνατότητες εξοι-

κονόμησης ενέργειας στα κτίρια, στη χώρα

μας είναι ιδιαίτερα σημαντικές και ότι το

θέμα αυτό συνδέεται άμεσα με την καθημε-

ρινότητα μας, με τις καθημερινές μας συνή-

θειες, με το σημερινό πρότυπο

υπερκατανάλωσης, που έχουμε διαμορφώ-

σει και το οποίο δεν είναι συντηρήσιμο για

τον πλανήτη μας». 

Ο κ. Βιδάλης υπογράμμισε επίσης ότι η πα-

ρούσα οικονομική κρίση μπορεί να μας

βοηθήσει να κατανοήσουμε ότι το σημερινό

πρότυπο κατανάλωσης ενέργειας και αλόγι-

στης χρήσης των φυσικών πόρων γενικό-

τερα δεν είναι βιώσιμο και ότι το θέμα αυτό

μας επηρεάζει και μας αφορά όλους. Τέλος,

προέτρεψε την ελληνική επιχειρηματικότητα

να αδράξει την ευκαιρία, μετατρέποντας το

πρόβλημα σε πρόκληση και την πρόκληση

σε καινοτομία, σε νέες μεθόδους και προ-

ϊόντα. Σημειώνεται, ότι στο πλαίσιο του Συμ-

ποσίου παρουσιάσθηκαν παραδείγματα

εφαρμογών σχεδιασμού, καλών πρακτικών

και έξυπνων λύσεων, καθώς και σύγχρονα

εργαλεία χρηματοδότησης και πολιτικές που

με επιτυχία έχουν εφαρμοσθεί στην Ευρώπη

και διεθνώς. Ιδιαίτερη βαρύτητα δόθηκε στη

σπουδαιότητα και στις προϋποθέσεις δια-

μόρφωσης της αναγκαίας συναίνεσης για

την αλλαγή της υφιστάμενης κατάστασης. Η

μεταμόρφωση της ελληνικής αγοράς αποτέ-

λεσε το θέμα ειδικού πάνελ συζήτησης, που

συντόνισε ο Αντιπρόεδρος του Συμβουλίου

ΣΕΒ για τη Βιώσιμη Ανάπτυξη κ. Δημήτρης

Παπαλεξόπουλος.

Στο Συμπόσιο με ομιλία συμμετέχει ο Υφυ-

πουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και

Κλιματικής Αλλαγής κ. Γιάννης Μανιάτης,

ενώ στους ομιλητές και συζητητές περιλαμ-

βάνονται διακεκριμένοι ξένοι και έλληνες

ειδικοί, όπως οι κ.κ.: Constant Van Aer-

schot, Director LAFARGE • Co-Chair En-

ergy Efficiency in Buildings, WBCSD,

Rainer Scheppelmann, Deputy Head,

Hamburg Coordination Centre for Climate

Issues, Γραμματική Παπαδοπέτρου–Τσίγ-

κου, Γενική Διευθύντρια Γενική Διεύθυνση

Επενδυτικών Σχέσεων, Ευρωπαϊκή Τράπεζα

Επενδύσεων, Θεανώ Λιακοπούλου, Part-

ner, McKinsey & Company, Ron Herbst,

Global Head of Energy Management and

Sustainability, Deutche Bank, Rudolf Trach-

sel, Dipl. Architect ETH SIA NDK, Νίκος

Βρατσάνος, Αρχιτέκτων, Γραφείο Μελετών

Α. Ν. Τομπάζη, Ματθαίος Σανταμούρης,

Πρόεδρος Κ.Α.Π.Ε. • Καθηγητής, Εθνικό

και Καποδιστριακό Πανεπιστήμιο Αθηνών,

Άγις Παπαδόπουλος, Καθηγητής, Α.Π.Θ.

και Κώστας Μητρόπουλος, Πρόεδρος ΔΣ,

Eurobank EFG Equities Α.Ε.Π.Ε.Υ.

Η κ. Τσίγκου

Στην ομιλία της η κ. Γ. Παπαδοπέτρου –

Τσίγκου ανέφερε ότι: 

ΣΥΜΠΟΣΙΟ ΣΕΒ

Εκπομπές διοξειδίου
από τα κτίρια

6

Aν
άπ

τυ
ξη

“There is a great urgency for

Greece to reduce the energy

consumption in buildings and

it has the great opportunity to

achieve this with a pure benefit

for the society and economy by

promoting at the same time

important developmental solu-

tions in a period of crisis”. That

was the fundamental message

of the Symposium organized in

Evgenides Foundation by the

Council of the Hellenic Con-

federation of Enterprises for

Sustainable Development on

the subject of: “Energy Effi-

ciently Buildings: Challenge &

Opportunity for Sustainable

Development” a symposium

under the Auspices of the Min-

istry for the Environment En-

ergy & Climate Change.

The Chairman of the Council of

HCF for the Sustainable Devel-

opment Mr. Efthimios Vidalis

noted that “the possibilities to

save energy in the buildings in

our country are important and

this matter is directly linked

with our everyday life and our

daily habits”.
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Με τις κλιματικές και οικονομικές προκλή-

σεις που αντιμετωπίζουμε σήμερα οι λύσεις

δεν μπορεί να είναι μονοσήμαντες. Πολλά

πράγματα πρέπει –και μπορούν - να γίνουν.

Επενδύσεις στην ενεργειακή αποδοτικότητα

των κτιρίων είναι ανάμεσα σε αυτές που σί-

γουρα αξίζουν την ιδιαίτερη προσοχή μας

αφού συμβάλλουν πολλαπλά στην αντιμε-

τώπιση των προκλήσεων αυτών. Τέτοιες

επενδύσεις μειώνουν σημαντικά τις εκπομ-

πές διοξειδίου του άνθρακα – σημαντικό

για το σύνολο του πλανήτη, συνεισφέρουν

στη βελτίωση της ενεργειακής ασφάλειας

- απαραίτητο για την χώρα και την ομαλή

λειτουργία της οικονομίας της, και επιφέ-

ρουν σημαντική μείωση του ενεργειακού

κόστους για τους φορείς και τα νοικοκυριά

που χρησιμοποιούν τα ενεργειακά βελτιω-

μένα κτίρια. Παράλληλα δημιουργούν θέ-

σεις απασχόλησης, πολλές από τις οποίες

σε τοπικό επίπεδο.

Βέβαια, κανείς δεν μπορεί να ισχυριστεί ότι

οι επεμβάσεις στον τομέα των κτιρίων, ιδι-

αίτερα στα υπάρχοντα, είναι εύκολες! Οι δυ-

σκολίες που πρέπει να αντιμετωπιστούν

είναι ποικίλες: έλλειψη πληροφόρησης και

δυσπιστία για το αποτέλεσμα, κατακερματι-

σμένη «αγορά» και απουσία κατάλληλων

δομών, ή το γεγονός ότι ο επενδυτής δεν

είναι απαραίτητα και ο επωφελούμενος από

τα κέρδη της επένδυσης (περίπτωση ενοι-

κιαζόμενων κτιρίων).

Κανονισμοί, κίνητρα και, κυρίως, αλλαγή

νοοτροπίας είναι όλα στοιχεία απαραίτητα

για ένα θετικό αποτέλεσμα. Κι ακόμη, η κα-

τάλληλη χρηματοδότηση. Η Ευρωπαϊκή

Τράπεζα Επενδύσεων (ΕΤΕπ) δίνει ιδιαί-

τερη προσοχή στην ενεργειακή αποδοτικό-

τητα όλων των έργων που χρηματοδοτεί

–όλες οι προτάσεις, ανεξάρτητα από τον

τομέα δραστηριότητας ελέγχονται από την

άποψη αυτή– και τα δάνεια που χορηγεί

έχουν την απαραίτητη μεγάλη διάρκεια

αποπληρωμής και, όταν χρειάζεται, αυξη-

μένο ποσοστό συμμετοχής (μέχρι 75%).

Έχει επίσης αναπτύξει, σε συνεργασία με

την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, νέους εξειδικευ-

μένους μηχανισμούς  χρηματοδότησης

(JESSICA) και παροχής Τεχνικής Βοήθειας

για την προετοιμασία και υλοποίηση των

σχετικών επενδυτικών προγραμμάτων

(ELENA).  Και οι δυο μηχανισμοί είναι σε

εφαρμογή και έχουν ήδη προκαλέσει με-

γάλο ενδιαφέρον.

7

«Στην Ελλάδα ο κτιριακός τομέας ευθύνε-
ται για το 36% των εκπομπών διοξειδίου
του άνθρακα. Είναι αξιοσημείωτο ότι σε
σχέση με άλλους τομείς, ο κτιριακός το-
μέας δημιουργεί το μεγαλύτερο μερίδιο
εκπομπών.
Με τις κατάλληλες ενέργειες, οι εκπομπές
από τον κτιριακό τομέα μπορούν να μει-
ωθούν σημαντικά – ενδεικτικά κατά 20%
στα επόμενα 10 χρόνια – και μάλιστα με
καθαρό οικονομικό όφελος για την Ελλη-
νική κοινωνία, δημιουργώντας ταυτόχρονα
σημαντική επιχειρηματική και αναπτυξιακή
προοπτική.
Είναι κρίσιμο να εντατικοποιηθεί ο διάλο-

γος στη χώρα μας και μέσω του κατάλληλου σχεδιασμού πολιτικών να προχω-
ρήσουμε άμεσα σε δράση».

Δήλωση Ευθύμιου Ο. Βιδάλη 
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8

Τρ
άπ

εζε
ς Τέσσερις τράπεζες

πρόκειται να 

συνεργαστούν στο

πρόγραμμα 

«Εξοικονομώ Κατ’

Οίκον» που αφορά

στην ενεργειακή

αναβάθμιση των 

κατοικιών με την 

τοποθέτηση 

κουφωμάτων, 

διπλών τζαμιών

κ.λπ., όπως 

ανακοίνωσε 

το ΤΕΜΠΜΕ.

Σ
ύμφωνα με δημοσίευμα της εφη-

μερίδας «Ημερησία», οι τέσσερις

τράπεζες είναι Εθνική, η Eu-

robank, η Πειραιώς και η Alpha Bank.

Όταν ξεκινήσει το εν λόγω πρόγραμμα,

οι ενδιαφερόμενοι θα μπορούν να υπο-

βάλουν αίτηση σε μία από τις τέσσερις

αυτές τράπεζες, προκειμένου να ενταχ-

θούν στο πρόγραμμα.

Σύμφωνα με πληροφορίες της εφημερί-

δας, το επιτόκιο των δανείων που θα χο-

ρηγήσουν οι τράπεζες θα κυμανθεί μαζί

με την επιδότηση γύρω στο 4,93%.

Για την υλοποίηση του εν λόγω προ-

γράμματος έχει συσταθεί ειδικό Ταμείο

Χαρτοφυλακίου το «Ταμείο Εξοικο-

νομώ Κατ’ Οίκον», το οποίο χρηματο-

δοτήθηκε από το ελληνικό δημόσιο,

μέσω του ΕΣΠΑ με το ποσό των 241

εκατ. ευρώ.

Στο Ταμείο, συνεπενδύουν οι τράπεζες

με ποσό περίπου 400 εκατ. ευρώ.

Από το σύνολο των 640 εκατ. ευρώ, τα

600 εκατ. ευρώ θα διατεθούν στην εγχώ-

ρια αγορά με τη μορφή δανείων με ευ-

νοϊκούς όρους.

Ενώ, τα υπόλοιπα 40 εκατ. ευρώ θα δο-

θούν ως κίνητρο με τη μορφή επιδότη-

σης επιτοκίου για δάνεια σε ιδιοκτήτες

κατοικιών χαμηλού εισοδήματος.

Επίσης, μέσω ΕΣΠΑ θα διατεθούν άλλα

155 εκατ. ευρώ, τα οποία θα χρησιμο-

ποιηθούν για την επιχορήγηση του κό-

στους της επένδυσης, καθώς και για την

κάλυψη του κόστους των ενεργειακών

επιθεωρητών.

Οι δικαιούχοι χωρίζονται σε τρεις κα-

τηγορίες:

• Ιδιοκτήτες κατοικιών με ατομικό ή οι-

κογενειακό εισόδημα που δεν ξεπερνά

τις 15.000 ευρώ ή τις 20.000 ευρώ αντι-

στοίχως .

Στην εν λόγω κατηγορία προβλέπεται η χο-

ρήγηση άτοκου δανείου και επιχορήγηση

30% του επιλέξιμου προϋπολογισμού.

• Ιδιοκτήτες κατοικιών με ατομικό ή οι-

κογενειακό εισόδημα από 15.000 ως

30.000 ευρώ ή από 25.000-50.000 ευρώ

αντίστοιχα.

Οι δικαιούχοι θα μπορούν να λάβουν χα-

μηλότοκο δάνειο και επιπλέον επιχορή-

γηση για το 15% του προϋπολογισμού.

• Ατομικό ή οικογενειακό εισόδημα

μέχρι 45.000 ευρώ ή 65.000 ευρώ.

Οι δικαιούχοι θα μπορούν να λάβουν

μόνον χαμηλότοκο δάνειο.

Πηγη econews

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ

«Εξοικονομώ Κατ’ Οίκον»

Aeiforos44_Layout 1  21/12/2010  9:51 ΠΜ  Page 8



Έχετε σκεφτεί πόσα

«άχρηστα» 

αντικείμενα, 

θαμμένα και 

σκονισμένα στις

ντουλάπες και τα

συρτάρια, 

θα μπορούσαν 

να δώσουν χαρά ή

να φανούν χρήσιμα

σε άλλους 

συνανθρώπους μας;

Δεν είναι 

προτιμότερο 

να χαρίζουμε τα

πράγματα που δεν

χρειαζόμαστε παρά

να τα πετάμε 

στα σκουπίδια 

και να γεμίζουμε τις

χωματερές;

Δ
εν είναι φιλανθρωπία, είναι εναλ-

λακτική λύση, είναι στάση ζωής,

είναι ανακύκλωση, είναι κοινω-

νική δράση είναι κίνημα. Πού όμως πρέπει

να απευθυνθούμε για να χαρίσουμε τα

πράγματα που δεν θέλουμε και πού κατα-

λήγουν αυτά;

1) Το Ίδρυμα αστέγων του Δήμου Αθη-

ναίων έχει ανάγκη από ρούχα, σεντόνια,

παπλώματα. Εάν έχετε ρούχα (παιδικά /γυ-

ναικεία/ανδρικά), σεντόνια, παπλώματα

που δεν χρειάζεστε πια, το ίδρυμα αστέγων

Κ.Υ.Α.Δ.Α. δέχεται καθημερινά προσφορές

8:00-3:00 στην Πειραιώς 35. Τηλέφωνα

επικοινωνίας: 2105239465 και

2105246516 e-mail: kyada@otenet.gr.

Hλεκτρονική Διεύθυνση: http://www.

kyada.gr/

2) Το Χατζηκυριάκειο ίδρυμα παιδικής

προστασίας χρειάζεται βιβλία όλων των ηλι-

κιών για την ενίσχυση της βιβλιοθήκης του.

Για  περισσότερες πληροφορίες επικοινω-

νήστε στο 2104515387 ή επισκεφτείτε το

site  http://www.xatzikiriakio.gr/

3) Ελληνικό Καραβάνι Αλληλεγγύης: Πλ.

Ελευθερίας 1, Τ.Κ. 10553, Αθήνα - Τηλ:

210 3314334 – 210 3378412 – 210

3816886 - ΦΑΞ: 210 3314334

4) Ομάδα ΡΕΤΟ, πρώην ναρκομανών.

Παίρνουν οτιδήποτε, είτε λειτουργεί, είτε

όχι, και απασχολούν άτομα για επισκευές ή

κατασκευές. Έχουν ένα ή δύο μαγαζιά με

μεταχειρισμένα αντικείμενα/έπιπλα κτλ. Πα-

ραλαμβάνουν από το σπίτι, μεγάλα και

μικρά αντικείμενα (έπιπλα, ηλεκτρικές/ ηλε-

κτρονικές συσκευές, ρούχα, παιχνίδια κ.ά).

Tηλ: 210 66 25 096. 

5) «Πράσινος Γάτος»: ανακύκλωση

προϊόντων: Ο Πράσινος Γάτος

είναι ένα μαγαζί ουσιαστι-

κής ανακύκλωσης

που αναπτύσσει

έντονη κοινω-

νική δράση.

Εδώ μπορείς να

βρεις μεταχειρι-

σμένα ρούχα, πα-

πούτσια, τσάντες,

βιβλία, παιχνίδια,

κοσμήματα, διακοσμητικά, CD, DVD

και πολλά άλλα σε χαμηλές τιμές, αλλά και

να προσφέρεις ό,τι δεν σου χρειάζεται πια,

δίνοντας την ευκαιρία σε κάποιον άλλο να

το αποκτήσει φτηνά ή δωρεάν. Τέλος, ενάν-

τια στη λογική της μαζικής παραγωγής και

κατανάλωσης, ο Γάτος διαθέτει εντελώς χει-

ροποίητα κοσμήματα, κάρτες και μικροαν-

τικείμενα τέχνης, φτιαγμένα με πολύ

μεράκι.

Πράσινος Γάτος, Ιπποκράτους 142,

6979178257

6) SKOROS

Ο SKOROS αποτελεί απάντηση σε μια κα-

θημερινότητα που παράγει, καταναλώνει,

πετάει, μολύνει, πλήττει και γίνεται όλο και

πιο μονότονη και ομοιόμορφη. Πρόκειται

για ένα χαριστικό παζάρι, ένα χώρο ανταλ-

λαγής  και αλληλεγγύης. Στο χαριστικό πα-

ζάρι υπάρχουν διάφορα αντικείμενα που

για κάποιον δεν είναι χρήσιμα αλλά που

κάποιος άλλος μπορεί να τα χρειάζεται.

Επειδή δεν είναι όλα για τα σκουπίδια: τα

πράγματα χάνουν την αξία τους όταν δεν

χρησιμοποιούνται. Ξαναδίνουμε αξία, προ-

σφέρουμε πράγματα αχρησιμοποίητα αλλά

όχι άχρηστα. Φέρτε αντικείμενα, ρούχα, βι-

βλία, cd, και ό,τι άλλο δεν χρησιμοποιείτε

στο πατάρι του Σκόρου και πάρτε ό,τι σας

είναι χρήσιμο! Για τα προϊόντα που μπορεί

να βρει κανείς στον Σκόρο, αλλά  και πε-

ρισσότερες πληροφορίες για τη φιλοσοφία

του, επισκεφτείτε το http://skoros.espiv.

net/about

O Σκοροχώρος βρίσκεται στην γωνία Ζ.

Πηγής & Ερεσού      στα Εξάρχεια. Τηλέ-

φωνο επικοινωνίας: 6981076913 - (μόνο

στις ώρες  λειτουργίας του Σκόρου)

Ώρες λειτουργίας: Δευτέρα – Πέμπτη

17:30 20:30 - Παρασκευή 17:30 22:30 -

Σάββατο 11:30 15:00

7) xariseto.gr (Reuse, Reduce, Recycle)

Στο πλαίσιο της προσπάθειάς για μια αλλη-

λέγγυα οικονομία και μια εναλλακτική

μορφή οικονομικής ζωής, το xariseto.gr

προτείνει ένα διαφορετικό

τρόπο «κατανάλω-

σης».  Στο website

μπορεί να βρει κα-

νείς διάφορα αντι-

κείμενα που για

κάποιον δεν είναι

χρήσιμα αλλά κάποιος

άλλος μπορεί να τα χρει-

άζεται. Εξάλλου, όπως λένε

και οι δημιουργοί του

xariseto.gr, “Η επαναχρησιμοποί-

ηση δεν είναι ντροπή ή μειονέκτημα,

είναι πρόταση και στόχος , είναι ένας  εναλ-

λακτικός τρόπος ανακύκλωσης!

www.xariseto.gr

8 ) FreeCycle

Το κίνημα freecycle ξεκίνησε το 2003 στην

Αριζόνα και από τότε έχει επεκταθει σε 75

χώρες σε όλον τον κόσμο. Λειτουργεί και

στην Ελλάδα. Αρκεί να εγγραφείτε στο

http://groups.yahoo.com/group/Athens-

GreeceFreecycle/. Άλλη μια έξυπνη λύση

στο πρόβλημα της υπερκατανάλωσης και

της ανακύκλωσης.

Για περισσότερες πληροφορίες επισκε-

φτείτε το επίσημο website: www.

freecycle.org

9) Απόρριψη ογκωδών αντικειμένων από το

Δ. Αθηναίων

Ένα τηλέφωνο στην υπηρεσία καθαριότη-

τας του Δημοτικού Διαμερίσματος που  ανή-

κουμε ή στο 1960 της Δ/νσης Καθαριότητας

ή στο 1595 της Γραμμής του

Δημότη, αρκεί ώστε να διευκρινιστεί η ώρα

που μπορούμε να βγάλουμε το

ογκώδες αντικείμενο που επιθυμούμε να

απορρίψουμε

Πηγή: econews 

ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ

Μην το πετάς, χάρισέ το!

9

Επ
ίκα

ιρα
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Με στόχο η Ελλάδα

να αναδειχθεί σε

ενεργειακό κόμβο

δραστηριοποιείται

η ΔΕΠΑ.

Σ
τις προτεραι-

ότητές της

είναι:

• Να ενισχυθούν οι

υγιείς συνθήκες αντα-

γωνισμού.

• Μέσα σ’ αυτή την

ελεύθερη αγορά να

διατηρήσει την ηγετική

της θέση, έχοντας τις

πιο σωστές και φθηνές

προσβάσεις σε φυσικό

αέριο διεθνώς.

• Να επεκτείνει το δί-

κτυο διανομής σε άλλες περιοχές της χώρας.

• Να αναδείξει και άλλες εφαρμογές για χρήση

φυσικού αερίου.

Τη στρατηγική της ΔΕΠΑ ανέλυσε ο Πρόεδρος

και Διευθύνων Σύμβουλος της Εταιρίας κ.

Χάρης Σαχίνης, στο τελευταίο συνέδριο του

ΙΕΝΕ.

Τα τελευταία χρόνια, τόνισε το υγροποιημένο

φυσικό αέριο έγινε από περιφερειακό προϊόν,

διεθνές προϊόν. Ίσως θα έπρεπε, ανέφερε, να

αλλάξουμε και τη ΔΕΠΑ, να την πούμε από Δη-

μόσια επιχείρηση φυσικού αερίου «Διεθνή επι-

χείρηση αερίου».

Ειδικά τώρα μεταξύ άλλων τόνισε για την διεθνή

αγορά ότι:

«…Γνωρίζαμε εδώ και 10 χρόνια ότι η αγορά

του φυσικού αερίου θα εξελιχθεί από περιφερει-

ακή σε διεθνή. Ένα πράγμα που δεν ξέραμε

μέχρι και τα τελευταία τρία χρόνια, είναι ότι η Αμε-

ρική θα διαμορφωθεί από ένας εισαγωγέας φυ-

σικού αερίου σε έναν εξαγωγέα φυσικού αερίου

και αυτό έγινε με το Shale Gas που είναι το αέριο

που βγαίνει από σχιστολιθικά πετρώματα, το

οποίο ξαφνικά στην Αμερική δημιούργησε πολύ

μεγάλη προσφορά και όλο το υγροποιημένο φυ-

σικό αέριο που ήταν να πάει στην Αμερική ξαφ-

νικά διαχύθηκε σε όλο τον υπόλοιπο κόσμο και

επηρέασε τις αγορές.

Το Shale Gas είναι πάρα πολύ σημαντικό γιατί

δεν υπάρχει μόνο  στην Αμερική αλλά υπάρχει

και σε όλο τον υπόλοιπο κόσμο. Υπάρχει

στη Σουηδία, υπάρχει στην Πολωνία και

πιθανόν να υπάρχει και στην Κίνα. Στην

Πολωνία έχει σημαντικές συνέπειες: Γιατί

για παράδειγμα οι Πολωνοί ενώ είχαν

μακροχρόνιες συμβάσεις με τους Ρώ-

σους που ήσαν για 20 και 25 χρόνια, πριν

από μερικούς μήνες όταν έκαναν τις και-

νούριες συμβάσεις, τις έκαναν  μόνο για

10 χρόνια...».

«…Μια και μιλάμε για προσφορά και ζή-

τηση πρόσθεσε, η πολλή ζήτηση που ανα-

μένεται και ιδιαίτερα στον τομέα του

φυσικού αερίου καθώς και των άλλων

ενεργειακών προϊόντων θα έρθει από την

Κίνα και από την Ινδία. Οπότε από εκεί θα ανε-

βαίνει η ζήτηση.

Το θέμα είναι, θα υπερκαλύψει αυτή η ζήτηση

την προσφορά που υπάρχει;  Και εκεί το μεγάλο

ερωτηματικό πάλι είναι τι θα γίνει με το αέριο

από σχιστόλιθο και πόσο θα υπάρξει στην Κίνα.

Ξέρουμε ότι υπάρχουν πολλά αποθέματα τέτοια

στην Κίνα, το θέμα είναι αν οι Κινέζοι θα μπορέ-

σουν να τα βγάλουν ώστε αυτή η ισορροπία να

μην διαταραχθεί.

Και μέσα σε όλα αυτά, παρότι δεν ξέρουμε όλες

αυτές τις εναλλακτικές  πηγές πώς θα διαμορ-

φωθούν υπάρχει και ένα άλλο μεγάλο θέμα και

αυτό είναι το κατά πόσο υπάρχουν περιβαλλον-

τικές επιπτώσεις από αυτό το αέριο στον υδρο-

φόρο ορίζοντα.  Είναι κάτι το οποίο συζητείται

πάρα πολύ έντονα και μπορεί ξαφνικά μια μέρα

ενώ όλοι νομίζουμε ότι έχουμε άπλετο αέριο,

όλα αυτά να αναστραφούν εντελώς και ξαφνικά

εκεί που το αέριο είναι πολύ φθηνό και ιδιαίτερα

το αέριο στη βραχυπρόθεσμη αγορά, να αντι-

στραφούν οι όροι εντελώς και το αέριο να είναι

πάρα πολύ ακριβό.

Αυτές είναι οι αβεβαιότητες, μέσα στις οποίες ζει

η παγκόσμια αγορά. Αυτές οι αβεβαιότητες

έχουν φέρει αλλαγές στη δομή της αγοράς ή

προσπαθούν να φέρουν αλλαγές στη δομή της

αγοράς...».

Αναφέρθηκε επίσης στα θέματα εισαγωγών και

στη δυνατότητα η Ελλάδα να γίνει κόμβος φυσι-

κού αερίου καθώς και στο τέρμιναλ LNG στη Β.

Ελλάδα.

Στο ελληνικό περιβάλλον τώρα ανέφερε ο κ. Σα-

χίνης, η αγορά είναι απελευθερωμένη. Μέσα

στο 2010 περίπου 12% του αερίου έχει εισαχθεί

από άλλους φορείς εκτός από τη ΔΕΠΑ.

Ένα άλλο πράγμα που είναι σημαντικό, είναι ότι

η αγορά είναι βασισμένη στην ηλεκτροπαρα-

γωγή. Γύρω στο 60 με 65% της ζήτησης στην Ελ-

λάδα, έχει σχέση με την ηλεκτροπαραγωγή και

αυτό είναι σημαντικό.

Επίσης όπως και στην Ευρώπη ανάλογα με το

πόσο θα είναι η διείσδυση τελικά των ανανεώ-

σιμων πηγών, από εκεί θα εξαρτηθεί και ιδιαί-

τερα στην ηλεκτροπαραγωγή, από εκεί θα

εξαρτηθεί και ποιο θα είναι και το μερίδιο της

αγοράς του αερίου.

Μερικοί ηλεκτροπαραγωγοί έφεραν δικό τους

αέριο το οποίο το κατανάλωσαν και μάλιστα βοη-

θήσαμε σε αυτό το άνοιγμα με ένα πολύ καλό

τρόπο και με συνεργασία με τους ηλεκτροπαρα-

γωγούς, ώστε να μπορέσουμε να έχουμε για όλο

το σύστημα μια χαμηλότερη τιμή.

Στην ηλεκτροπαραγωγή θα φτάσουμε μέχρι τα

4,9 δισεκατομμύρια κυβικά μέτρα αλλά αυτό

είναι ίσως η καλύτερη περίπτωση. Εάν η διείσ-

δυση των ανανεώσιμων πηγών είναι μεγαλύ-

τερη, αυτό μπορεί να κατέβει γύρω στα 3 δισ.κ.μ.

Εάν τα βάλουμε όλα μαζί βλέπουμε ότι μέχρι το

2020 θα είμαστε γύρω στα 7 δισεκατομμύρια κυ-

βικά μέτρα από τα 3,6 ή 3,7 που περιμένουμε

φέτος. Μέσα σε αυτό το χώρο τον διεθνή και τον

ελληνικό η ΔΕΠΑ ασχολείται και με την εισα-

γωγή αερίου και με τη διανομή αερίου σε εται-

ρείες διανομής.

ΕΠΑ Θεσσαλονίκης – Θεσσαλίας, νέες ΕΠΑ και

επίσης η εξωστρέφεια και η δυναμικότητα του να

θέλουμε να επεκταθούμε στην υπόλοιπη πε-

ριοχή της Ευρώπης.

Συμβάλλουμε κατέληξε, στην ασφάλεια εφοδια-

σμού της Ευρώπης και στη διασύνδεση της Νο-

τιοανατολικής Ευρώπης. Επιδιώκουμε τη

δημιουργία μιας ανταγωνιστικής αγοράς και πι-

στεύουμε ότι συμβάλλουμε στην ανάπτυξη μιας

εταιρείας η οποία δραστηριοποιείται περιφερει-

ακά και είναι μία εταιρεία δυναμική, μία εταιρεία

μεγαλύτερη που της δίνεις μια ευελιξία για να

είναι μία εταιρεία πετυχημένη.    

Ο κ. Χ. Σαχίνης Πρό-

εδρος Δ.Σ. & Διευθύνων

Σύμβουλος ΔΕΠΑ

Φυ
σικ

ό α
έρ

ιο
ΔΕΠΑ

Διεθνής επιχείρηση αερίου

DEPA has intensified its activities in order to make Greece an energy
hub.
The following are among its priorities:
• The strengthening of the conditions of fair - healthy competition.
• To maintain its leading position in this free market by having avail-
able the most appropriate and cheapest accesses to natural gas in-
ternationally.
• To expand the distribution network to other regions of Greece.
• To promote also other applications regarding the use of natural gas.
The strategy of DEPA was analysed in the congress of IENE by the
Chairman of the B. of D. and CEO of the Company Mr. Haris Sahinis.
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ΔΕΠΑ: Δύναμη ενέργειας, 

δύναμη ανάπτυξης

Σ
ε μία εποχή που οι ενεργειακές εξελίξεις είναι έντονες

και συνεχείς, η ΔΕΠΑ (Δημόσια Επιχείρηση Αερίου)

είναι η δύναμη που συνδέει το μέλλον της χώρας μας

με το φυσικό αέριο, το καύσιμο του 21ου αιώνα.  Είναι ο σύγ-

χρονος και ανταγωνιστικός όμιλος εταιριών που ενισχύει το

ρόλο του στο νέο επιχειρηματικό πλαίσιο των απελευθερωμένων

ενεργειακών αγορών, συμβάλλει δυναμικά στην ανάπτυξη της

οικονομίας, αναδεικνύει το γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας ως

παράγοντα σταθερότητας σε μια εποχή έντονων ενεργειακών και

γεωπολιτικών ανακατατάξεων, διασφαλίζει την προστασία του

περιβάλλοντος, υπόσχεται μία  καλύτερη ποιότητα ζωής.

Η ΔΕΠΑ συμβάλλει ουσιαστικά στη λύση του ενεργειακού ζητή-

ματος εξασφαλίζοντας την επάρκεια και τον ομαλό εφοδιασμό,

σε πλήρη ακολουθία με την Εθνική Ενεργειακή πολιτική ως

προς την απεξάρτηση από το πετρέλαιο και την αναζήτηση νέων

πηγών ενεργειακής τροφοδοσίας.

Η υλοποίηση και ο προγραμματισμός έργων για την κατασκευή

μεγάλων ενεργειακών υποδομών, όπως οι αγωγοί φυσικού αερίου

Ελλάδας – Τουρκίας και Ελλάδας – Ιταλίας, αναδεικνύουν τη χώρα

μας σε ενεργειακό δίαυλο για τη μεταφορά του αερίου από τις πα-

ραγωγούς χώρες, προς τις χώρες κατανάλωσης στην Ευρώπη.

Στην Ελλάδα, η ΔΕΠΑ και οι θυγατρικές της εταιρίες εκτελούν

έργα επέκτασης της χρήσης του φυσικού αερίου στην ηλεκτρο-

παραγωγή, τη βιομηχανία, το εμπόριο και τα νοικοκυριά, συγ-

χρηματοδοτούμενα απο την Ευρωπαϊκή Ένωση μέσω των

Επιχειρησιακών Προγραμμάτων «Ανταγωνιστικότητα» και «Αν-

ταγωνιστικότητα και Επιχειρηματικότητα». 

Η ΔΕΠΑ προγραμματίζει την επέκταση της χρήσης του φυσικού

αερίου και σε νέες περιοχές, εκτός από τις περιοχές Αθηνών,

Θεσσαλονίκης, Λαρίσης και Βόλου που ήδη τροφοδοτούνται, με

την προκήρυξη διαγωνισμού για τη σύσταση τριών νέων Εται-

ριών Παροχής Αερίου (ΕΠΑ) στη Στερεά Ελλάδα, την Κεντρική

Μακεδονία και την Ανατολική Μακεδονία – Θράκη. 

Προβλέπεται ότι τα 500.000 νοικοκυριά και οι 250 βιομηχανίες,

που χρησιμοποιούν φυσικό αέριο, θα διπλασιαστούν στο βρα-

χυπρόθεσμο μέλλον.

Με τον επενδυτικό σχεδιασμό και τον ανάλογο αναπτυξιακό

προγραμματισμό, οι θέσεις εργασίας θα αυξηθούν επίσης.

Η σημαντική αύξηση του κύκλου εργασιών του Ομίλου, που κα-

ταλήγει σε θετικά οικονομικά αποτελέσματα, το ισχυρό όραμα,

η συγκροτημένη στρατηγική και η καινοτόμα απάντηση στις

ενεργειακές προκλήσεις της εποχής καθιστούν ρεαλιστική την

προοπτική της ΔΕΠΑ για περαιτέρω ανάπτυξη.

Φορέας εποπτευόμενος απο το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας & Κλιματικής Αλλαγής
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ΕΘΝΙΚΗ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗ

«Ευέλικτη Εθνική
Σύνταξη…»

Χρυσή ευκαιρία

αποτελεί για την

ασφαλιστική 

βιομηχανία η

κρίση. Η ιδιωτική

ασφάλιση 

ως θεσμός και 

οικονομική 

δραστηριότητα

αποκτά ήδη 

ουσιαστικότερο

κοινωνικό 

περιεχόμενο. 

Έρχεται αρωγός

στην επιβεβλημένη

προσπάθεια των

πολιτών 

να περιορίσουν 

την έκθεσή τους

στους κινδύνους

από τους οποίους

απειλούνται.

Σ
την κατεύθυνση αυτή η Εθνική

Ασφαλιστική, με κυρίαρχη θέση

στην αγορά προωθεί  νέα προ-

ϊόντα και υπηρεσίες δίνοντας υπεύθυνη

απάντηση στον ανταγωνισμό αλλά και στα

ερωτήματα των καταναλωτών. Στο πρό-

σφατο συνέδριο της Εθνικής Ασφαλιστικής

αναγγέλθηκε το νέο προϊόν «Ευέλικτη

Εθνική Σύνταξη», πρόγραμμα που αποσκο-

πεί στην «συνταξιοδοτική αποταμίευση».

Τι είναι η Ευέλικτη

Εθνική Σύνταξη;

Το πρόγραμμα στοχεύει στην δημιουργία

εγγυημένου συμπληρωματικού εισοδήμα-

τος στον ασφαλισμένο για την συνταξιο-

δότησή του. Βασικό του χαρακτηριστικό

είναι η πολύ μεγάλη ευελιξία που διαθέτει

με αποτέλεσμα ο ασφαλισμένος να έχει

πλήθος επιλογών και να προσαρμόζει το

πρόγραμμά του ανάλογα με την εκάστοτε

οικονομική του ευχέρεια, τις ανάγκες του,

τις προβλέψεις και τον σχεδιασμό για το

μέλλον του. Η ευελιξία αφορά στην πλη-

ρωμή των ασφαλίστρων που το ύψος και

η συχνότητά τους επιλέγονται από τον ίδιο

τον ασφαλισμένο.

Η τελική σύνταξη χτίζεται σταδιακά από

διαδοχικές αγορές επί μέρους συντάξεων

και το αποτέλεσμα αυτού του μηχανισμού

είναι η αυτονομία των παροχών που

έχουν πιστωθεί στο πρόγραμμα από τις

μελλοντικές πληρωμές ασφαλίστρων.

Αποτελεί χαρακτηριστικό πολύ σημαντικό

στον εποχή της αβεβαιότητας για τα μελ-

λοντικά εισοδήματα που καταγράφεται σε

σχετικές έρευνες ότι αποτελεί βασικό ανα-

σταλτικό παράγοντα για την αγορά των

κλασσικών ασφαλιστικών προγραμμάτων.

Με το νέο της πρόγραμμα, όπως ανακοί-

νωσε η ΕΘΝΙΚΗ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗ, εγκαι-

νιάζει την είσοδό της στην Ευέλικτη

Συνταξιοδοτική Αποταμίευση, στρατηγική

που υιοθετεί προκειμένου να αξιοποιήσει

τα νέα δεδομένα από τις πρόσφατες αλ-

λαγές στο ασφαλιστικό σύστημα και να

δώσει λύσεις στους πολίτες που αναζη-

τούν συμπλήρωση των συντάξεών τους.

Κλάδος ΙΧ
Η κυρίαρχη θέση της Εθνικής Ασφαλιστι-

κής αφορά και τους υπόλοιπους κλάδους.

Όπως ανακοινώθηκε στο πρόσφατο συ-

νέδριο, στον κλάδο Αυτοκινήτων όπου η

Εταιρία είναι πρώτη με στόλο 922.000 αυ-

τοκινήτων και μερίδιο αγοράς 18,9%. 

Τονίσθηκε επίσης ότι «Η απόφαση της

Εταιρίας για τη μη αναπροσαρμογή των τι-

μολογίων αστικής ευθύνης είναι και

δείγμα της αντίληψης της Εθνικής Ασφα-

λιστικής για την τρέχουσα οικονομική

συγκυρία που προκαλεί πίεση στα εισοδή-

ματα μεγάλης μερίδας του πληθυσμού»,

παρουσίασε ένα πρόγραμμα βελτίωσης

της λειτουργικής αποτελεσματικότητας, το

οποίο θα προσφέρει καλύτερες ποιοτικές

υπηρεσίες στον πελάτη και παράλληλα θα

μειώσει το κόστος.

Στο πλαίσιο αυτό: 

•Δημιουργούνται κεντρικές μονάδες δια-

χείρισης ειδικών κατηγοριών ζημιών 

•Ενισχύεται ο ρόλος του call center

•Ενισχύεται το δίκτυο συνεργαζόμενων

συνεργείων και δίνονται νέα κίνητρα στον

πελάτη για να τα επιλέξει

•Εγκαθίσταται νέο σύστημα πραγματο-

γνωμοσυνών 

• Αναβαθμίζεται η υπηρεσία οδικής βοή-

θειας και φροντίδας ατυχήματος. 

Aσ
φα

λισ
τικ

ά

Ο κ. Γ. Κατσουρίδης Διευθύνων

Σύμβουλος  της Εθνικής Ασφαλιστικής
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Yπήρξε αναφορά στην κρίση, στις συνέ-

πειές της αλλά και στις δυνατότητες που

υπάρχουν. 

Το μερίδιο αγοράς στον κλάδο Ζωής στο

εξάμηνο του 2010 είναι 24%! 

Στις Γενικές Ασφάλειες 18%. 

Η παραγωγή του agency σε αιτήσεις και

σε εκατομμύρια ευρώ έφτασε τα 40 εκα-

τομμύρια το 2009 και ήδη το 2010 τρέχει

με αύξηση 12%. Οι πληρωμές για συμ-

βόλαια που έληξαν έφθασαν στα 95

εκατομμύρια ευρώ το 2009, και οι απο-

ζημιώσεις του κλάδου Ζωής και Υγείας

έφθασαν τα 212 εκ. το 2009, και τα 97

εκ. στο εξάμηνο του 2010.

Μεταβολές

Ο κ. Γιάννης Κατσουρίδης είναι ο νέος

Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής

Ασφαλιστικής μετά από απόφαση του Δι-

οικητικού Συμβουλίου της Εταιρίας, που

ανέλαβε ήδη τα καθήκοντά του μετά την

παραίτησή του από τη θέση Διευθύνοντος

Σύμβουλου που  υπέβαλε, για προσωπι-

κούς λόγους, ο κ. Μίνος Μωυσής.

Ο κ. Λεωνίδας Θεόκλητος, Πρόεδρος

της Εταιρίας και Γενικός Διευθυντής της

Ε.Τ.Ε., ευχαρίστησε θερμά τον κ. Μωυσή,

τόσο για την προσφορά του στην Εταιρία

όσο και γι’ αυτήν στον όμιλο της Εθνικής

Τράπεζας.

Ο κ. Γιάννης Κατσουρίδης γεννημένος

το 1967 είναι πτυχιούχος του Οικονομι-

κού Πανεπιστημίου Αθηνών με μεταπτυ-

χιακές σπουδές – κάτοχος MSc in Money

Banking and Finance – στο πανεπιστήμιο

του Birmingham (Μεγάλη Βρεττανία).

Ο κ. Κατσουρίδης με μακρά επαγγελμα-

τική εμπειρία, έχει θητεύσει σε επιτελικές

θέσεις σε μεγάλες επιχειρήσεις αλλά και

στον Όμιλο της Εθνικής Τράπεζας, στην

Ελλάδα και στο εξωτερικό. Είναι πολύ

καλός γνώστης της επενδυτικής αγοράς,

του χρηματιστηριακού τομέα και των πω-

λήσεων αφού έχει με επιτυχία θητεύσει

μεταξύ άλλων σε επιτελικές θέσεις της

Εθνικής Χρηματιστηριακής από το 1997

ενώ διετέλεσε Διευθύνων Σύμβουλος της

συγκεκριμένης Εταιρίας στο διάστημα

2003-2007.

Η νέα διοίκηση, όπως δήλωσε ο κ. Θεό-

κλητος, σε μία εξαιρετικά δύσκολη πε-

ρίοδο για την οικονομία του τόπου, στόχο

έχει να εδραιώσει την ηγετική θέση της

Εταιρίας στην Ασφαλιστική Αγορά.

Επίσης τα καθήκοντα του Γενικού Διευ-

θυντή στην Εταιρία, αναλαμβάνει ο κ.

Σταύρος Κωνσταντάς, στη θέση του κ. Τ.

Παγώνη που απεχώρησε. Ο κ. Κωνσταν-

τάς γεννημένος το 1966, έχει πραγματο-

ποιήσει μαθηματικές σπουδές σε

πτυχιακό και μεταπτυχιακό επίπεδο στο

Πανεπιστήμιο της Αθήνας και είναι από το

1994 πιστοποιημένος αναλογιστής.

Έχει πλούσια εμπειρία στην ασφαλιστική

αγορά,  με προϋπηρεσία από το 1991 σε

διάφορες θέσεις ευθύνης και έχει βαθιά

γνώση των εργασιών των ασφαλιστικών

εταιριών σε όλους τους τομείς.

Από τη νέα του οργανική θέση αναλαμβά-

νει όλες τις λειτουργίες της Εταιρίας και θα

είναι  υπεύθυνος για την ενοποίηση των

διοικητικών εργασιών της Εταιρίας με τις

αντίστοιχες της  Τράπεζας, στα πλαίσια της

αποτελεσματικότερης λειτουργίας της Εται-

ρίας στον Όμιλο της Εθνικής Τράπεζας.

Η κα Παρασκευή Κοντοπάνου, συντο-

νίστρια Διευθύντρια Γενικών Ασφαλί-

σεων & Εξυπηρέτησης Μεγάλων

Πελατών της Εθνικής Ασφαλιστικής,

αναλαμβάνει Αναπληρώτρια Γενική Δι-

ευθύντρια των κλάδων Γενικών Ασφα-

λειών πλην αυτοκινήτου όπως επίσης και

του κλάδου Ζωής.

13

Αντί εταιρικών δώρων, η Εθνική Ασφαλιστική

αποφάσισε, για τα Χριστούγεννα του 2010,

να διαθέσει ποσό χρημάτων προκειμένου να

βοηθήσει όσους «προσφέρουν» ζωή.

Η επιλογή της Εταιρίας σε μία εξαιρετικά δύ-

σκολη περίοδο όχι μόνον για τον δικό μας

τόπο αλλά διεθνώς,  είναι να βοηθήσει τους

«Γιατρούς Χωρίς Σύνορα» στο έργο τους .

Και σε αυτές τις γιορτές κάποιοι συνάνθρω-

ποί μας χρειάζονται τροφή, φάρμακα, κα-

θαρό νερό, ιατρική περίθαλψη.  Όλοι πρέπει

να ευαισθητοποιηθούμε και να γίνουμε συμ-

μέτοχοι στην ανθρωπιστική δράση.

Οι «Γιατροί Χωρίς Σύνορα» είναι μία διε-

θνής, ανεξάρτητη, ιατρική οργάνωση, η οποία

παρέχει ιατρική βοήθεια σε πληθυσμούς που κινδυνεύουν από φυσικές καταστροφές, επιδημίες, ένοπλες συγκρούσεις και λιμούς.

Κάθε χρόνο περισσότεροι από 22.000 εξειδικευμένοι γιατροί, νοσηλευτές, μαίες, τεχνικοί, οικονομικοί διαχειριστές και προσωπικό

άλλων ειδικοτήτων συμμετέχουν στις αποστολές των «Γιατρών Χωρίς Σύνορα» σε 68 χώρες σε όλο τον κόσμο.

Η Εθνική Ασφαλιστική, Εταιρία που έχει ως επίκεντρο τον άνθρωπο θα αναπτύσσει τέτοιου τύπου δράσεις όσο πιο συχνά μπορεί

αποδεικνύοντας πως η Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη δεν είναι έννοια αφηρημένη αλλά οδηγεί σε πολύ συγκεκριμένες επιλογές.

Προσφορά ζωής
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Kύ
πρ

ος

Σ
ε χαιρετισμό του, που αναγνώ-

σθηκε, ο Πρόεδρος της Κυ-

πριακής Δημοκρατίας κ.

Δημήτρης Χριστόφιας ανάφερε μεταξύ

άλλων ότι «είναι πεποίθηση μου ότι μέσα

από τέτοιες ιστορικές αναδρομές, όπως

αυτές που γίνονται στην έκδοση του κ.

Ιωσήφ, θα πρέπει να αντλούμε διδάγ-

ματα, έτσι ώστε να μην επαναλαμβά-

νουμε σφάλματα του παρελθόντος».

Αυτό, πρόσθεσε, ισχύει ιδιαίτερα στη ση-

μερινή παγκοσμιοποιημένη εποχή, όπου

οι προκλήσεις και οι δυσκολίες είναι

ακόμη μεγαλύτερες. 

Αναφερόμενος ειδικά στην Κύπρο, ο κ.

Χριστόφιας είπε ότι η κυπριακή οικονο-

μία  σ’ αυτό το στάδιο που βρισκόμαστε

σήμερα δείχνει να ανταποκρίνεται θετικά

στα μέτρα στήριξης της οικονομίας που

έλαβε η κυβέρνηση και σταθερά εξέρχε-

ται από την ύφεση. Η κυβέρνηση μας,

πρόσθεσε, δεν εφησυχάζει, ούτε και ολι-

γωρεί. Θα συνεχίσει σταθερά, είπε, την

πολιτική εξυγίανσης και εξορθολογισμού

της οικονομίας και της αντιμετώπισης

χρονιζόντων προβλημάτων, τα οποία

αναδείχτηκαν με ιδιαίτερα οξύτητα στην

περίοδο της κρίσης. Ο προϋπολογισμός

του 2011, πρόσθεσε, τον οποίο έχουμε

καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων

προς έγκριση, δίνει συνέχεια στην προ-

σπάθεια εξυγίανσης των δημοσίων οικο-

νομικών και συνεχίζει να στηρίζει την

ανάπτυξη και το κοινωνικό κράτος. 

Για αντιμετώπιση των επιπτώσεων από

την οικονομική κρίση και για επίτευξη

δημοσιονομικής εξυγίανσης, ο κ. Χρι-

στόφιας είπε ότι η Κυβέρνηση έχει ετοι-

μάσει ένα ολοκληρωμένο Σχέδιο

Δράσης, με στόχο τη μείωση του ελλείμ-

ματος κάτω από το 3% ως ποσοστό του

ΑΕΠ μέχρι του 2013. 

Τέλος, ο κ. Χριστόφιας συνεχάρη τον κ.

Ιωσήφ για την έκδοση του, τονίζοντας ότι

«είναι αποτέλεσμα της δικής σου σκλη-

ρής εργασίας, αλλά και της πολυετούς

και πολυσχιδούς ανάμειξης σου στα οι-

κονομικά δρώμενα του τόπου μας». 

Κύριος ομιλητής στην εκδήλωση ήταν ο

Αναπληρωτής Πρόεδρος του ΔΗΣΥ κ.

Αβέρωφ Νεοφύτου, ο οποίος τόνισε ότι

σήμερα η Κύπρος βρίσκεται σ’ ένα ση-

μαντικό σταυροδρόμι. 

Όπως χαρακτηριστικά, είπε, η οικονο-

μική κρίση έβγαλε στην επιφάνεια τα

διαρθρωτικά προβλήματα της οικονομίας

μας και πρόσθεσε:

Είναι τώρα η ώρα για να γίνουν τομές.

Τομές που θα επιτρέψουν στην οικονο-

μία μας να ορθοποδήσει και να μπει και

πάλι στο δρόμο της ανάπτυξης και της

ευημερίας. Δεν είναι η ώρα για αποσπα-

σματικά μέτρα που απλώς θα μεταφέ-

ρουν τα προβλήματα της οικονομίας μας

στα επόμενα χρόνια. 

Είναι η ώρα για να αντιμετωπίσουμε τα

πραγματικά, διαρθρωτικά προβλήματα

που δεν είναι άλλα από το κόστος και το

μέγεθος της κρατικής μηχανής και το

συνταξιοδοτικό. 

Άμα τα αντιμετωπίσουμε, τότε θα καταφέ-

ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ

Αντιμέτωποι με το
έλλειμμα τώρα η Κύπρος

Important messages regarding the future of the economy of

Cyprus emerged from the presentation of the “Historic Album,

Cyprus, Economy and Businesses 50 years, 1960 – 2010” cre-

ated by the journalist Mr. Iosif P. Iosif. The President of the Re-

public of Cyprus Mr. Dimitris Christofias sent an address that

was read and in it the following was mentioned among others “it

is my conviction that through such revisions of history, as that

made in the publication of Mr. Iosif, we should draw conclusions

that teach us so that we will not repeat the mistakes of the past”.

Mr. Christofias said the Government have elaborated a compre-

hensive Plan of Action aiming to the reduction of the deficit

under 3% as a percentage of the GDP until 2013 in order to deal

with the consequences of the economic crisis and achieve fiscal

health. 

The keynote speaker in the event was the Deputy President of

DISI Mr. Averof Neofitou, who stressed that Cyprus today lies

in an important crossroads. 

As he characteristically mentioned the financial crisis has

bought to the surface the structural problems of our economy.

In addition the Deputy Professor of International Relations in

the University of Athens Mr. Kostas Ifantis in his speech said

that although this publication is about the last 50 years of the

economy of Cyprus it does send a lot of messages on how to

manage the financial sector in the next 50 years. 

The former Vice-President of POESY Mr. Dimitris Tslapatis said

that this publication is the result of journalistic work that entails

a lot of research and important conclusions.

The Cultural Attaché of the Embasssy of Cyprus in Greece Mr.

Kostas Limpouris addressed the meeting on behalf of the Em-

bassy of Cyprus and also a greeting of the President of ESIEA

Mr. Panos Sompolos was read.

Με σημαντικά 

μηνύματα για το

αύριο της

κυπριακής 

οικονομίας, 

πραγματοποιήθηκε

στην Αθήνα 

η παρουσίαση του

"Ιστορικού 

Λευκώματος, 

Κύπρος, Οικονομία

και Επιχειρήσεις,

50 χρόνια, 

1960-2010" του

δημοσιογράφου

Ιωσήφ Π. Ιωσήφ.
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ρουμε να επιτύχουμε τη μακροπρόθεσμη

δημοσιο νομική εξυγίανση και να ενισχύ-

σουμε την αξιοπιστία της χώρας. Αν και

πάλι δεν σταθούμε στο ύψος των περι-

στάσεων, και προσπαθήσουμε με απο-

σπασματικά μέτρα, τότε οι

διορθωτικές ενέργειες

που θα αναγκαστούμε

να λάβουμε στο μέλλον

θα είναι πολύ πιο επώ-

δυνες. Ας αντλήσουμε

τα σωστά συμπερά-

σματα από το πρόσφατο

παράδειγμα της Ελλά-

δας και ας λάβουμε τα

απαραίτητα μέτρα για να

προλάβουμε τις εξελί-

ξεις πριν να είναι πολύ

αργά. Γιατί πολύ φοβάμαι πως ακο-

λουθούμε στα ίδια βήματα. 

Κάνοντας σύγκριση την σημερινής πε-

ριόδου με το 1974, ο κ. Νεοφύτου είπε

ότι μετά την τουρκική εισβολή του 1974,

η κυπριακή οικονομία είχε σχεδόν δια-

λυθεί. 

Το μεγαλύτερο μέρος των πλουτοπαρα-

γωγικών μας πόρων είχε χαθεί. Η ηγε-

σία του τόπου, όμως, τότε είχε αρθεί στο

ύψος των περιστάσεων και

δεν αδράνησε. 

Το κράτος δεν πήρε την

θέση του ιδιωτικού τομέα

και δεν έγινε επιχειρημα-

τίας, αλλά πρόσφερε γεν-

ναιόδωρα κίνητρα στις

επιχειρήσεις να αναστυλώ-

σουν τα ερείπια, να δημι-

ουργήσουν ανάπτυξη, να

δημιουργηθούν θέσεις ερ-

γασίας και να αρπάξουν τις

επενδυτικές ευκαιρίες που

υπήρχαν. 

Στην εκδήλωση μίλησε επίσης ο Ανα-

πληρωτής Καθηγητής Διεθνών Σχέσεων

στο Πανεπιστήμιο Αθηνών κ. Κώστας

Υφαντής λέγοντας ότι η έκδοση αυτή αν

και αφορά τα προηγούμενα 50 χρόνια

της κυπριακής οικονομίας, στέλνει

πολλά μηνύματα για το πώς μπορούμε

να διαχειριστούμε τα επόμενα 50χρόνια

στον οικονομικό τομέα. 

Από την πλευρά του ο πρώην Αντιπρό-

εδρος της ΕΣΗΕΑ και πρώην Πρόεδρος

της ΠΟΕΣΥ κ. Δημήτρης Τσαλαπάτης

είπε ότι η έκδοση αυτή είναι μια δημο-

σιογραφική εργασία, με μεγάλη έρευνα

και σημαντικές επισημάνσεις. Μέσα από

τις σελίδες της έκδοσης, τόνισε, μπορεί

κάποιος να δει όχι μόνο το χθες στην οι-

κονομία της Κύπρου, αλλά και το αύριο.

Εκ μέρους της Πρεσβείας της Κύπρου

στην Ελλάδα μίλησε ο Μορφωτικός Ακό-

λουθος κ. Κώστας Λυμπουρής, ενώ

αναγνώσθηκε χαιρετισμός του Προ-

έδρου της ΕΣΗΕΑ κ. Πάνου Σόμπολου.

Τέλος, ο κ. Ι. Ιωσήφ ευχαρίστησε όλους

τους συντελεστές της έκδοσης καθώς και

όσους παρευρέθηκαν στην εκδήλωση

της Αθήνας. 

Στο «πάνελ»: Κώστας

Υφαντής, Αβέρωφ

Νεοφύτου, 

Θ. Πολυβίου, 

Δημήτρης Τσαλαπά-

της, Ιωσήφ Ιωσήφ

Oι προσκεκλημένοι

στο «φουαγιέ» 

της Ενωσης 

Ανταποκριτών

Ξένου Τύπου 

στην Αθήνα
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